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Dagsorden til skolebestyrelsesmøde 14.06. 2023 

Til stede:  

Forældre: Iben, Kim, Mads, Kirstine, Thomas, Thilde 

Elever: Ingen 

Medarbejdere: Helle, Morten, Lasse, Jan, Liselotte 

 

Meddelelser 

• Der har været mange gode oplevelser ved praksisfagsprøverne på 8. årgang. 

• Mette Koch har orlov næste skoleår – årsvikariat er besat af Louise Lind-Ramlau. 

• Lasse Rønnow Apel stopper – stillingen er slået op – der er ansættelsessamtaler i næste 
uge. 

• Gitte Mogensen går på pension. 

• Kirsten Holm-Larsen er blevet formand i Gentofte Lærerforening og er derfor stoppet 
på skolen (hun havde meget få lektioner, da hun allerede var næstformand i GKL). 

• Vi bliver færre klasser og med ovenstående personaleafgang skal der hverken 
afskediges eller ansættes flere. 

• I år var der skoledag på grundlovsdag og dagens program var relateret til dagen – dog 
mødte mange elever ikke op (nok fordi forældrene havde fri). 

• Kommunalt arbejdes der på en stor indsats omkring elevfravær. Dette er blevet meget 
større efter Corona. 

• Skolen vil lave en indsats omkring for sent ind møde om morgenen – det er nok 
omkring 10% af eleverne, der kommer for sent hver morgen. 

• Kim har været med i en kommunal gruppe omkring alkohol – man kommer til at 
anbefale skolerne, at der ikke er alkohol på skolen i skoletiden (sådan er det allerede på 
Hellerup). Kim har plæderet for at man klæder forældrene bedre på til, at der ikke er 
alkohol overhovedet for elever mens de går i folkeskole. Lasse anbefaler allerede 
forældrene at man aftaler en nonalkoholpolitik for eleverne også i fritiden og hjemme. 
Kim har fokus på at forældrene skal være rollemodeller, så man skal også sætte ind dér. 

Ressourceallokering. Bestyrelsen skal lave høringssvar. Materialet er vedhæftet. Jan Forsing 
deltager under dette punkt.  

Nogle skoler, herunder Hellerup Skole ”taber penge” på den nuværende model. Nogle 
skoler ”tjener”. Nuværende model tildeles pr. elev – det betyder også, at der bliver færre 
penge tildelt samlet til skolerne, eftersom som der bliver færre skoleelever i Gentofte. 
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De to modelforslag er mindre elevbaseret og mere klassebaseret. Den ene model er 60% 
elevbaseret og 40% klassebaseret (model 2). Model 3 er mere klassebaseret samt en 
grundpris for at drive en skole. Restbeløbet tildeles skoler med store klasser. 
Med færre elever i GK, er spørgsmålet om man fastfryser beløbet eller regulerer 
tilsvarende ned i tildelingen til skolerne. 
Udover allokeringsmodellens budget så er GK en af de kommuner, som allokerer flest 
midler ud til skolerne – fx til co-teaching og fællesskaber. 
Der er taget 22 mio. kr. ud af budgettet, som er lagt solidarisk ud på skolerne til elever, der 
får visiteret støttetimer (9 timer eller mere). Fordelingen af disse midler kommer til 
drøftelse senere. 
Bestyrelsen peger på model 2 og peger på at man i forbindelse med de 22 mio. kigger på, 
hvordan skolen har brugt midlerne – fx har Hellerup investeret i 2 fællesskabsvejledere, og 
andre tiltag, der gør at vi får færre elever til visitation, idet vi håndterer opgaven på skolen. 
Det skal også præciseres at bestyrelsen ville have foretrukket en ekstra tildeling af midler 
til de skoler, de får lidt fremfor at omfordele midlerne til skolerne 
Kim og Lasse laver høringssvar 
 

Et skoledistrikt i Gentofte Kommune. Bestyrelsen skal lave høringssvar. Materialet er vedhæftet. 
Vi anbefaler, at man fastholder ét distrikt og at vi kan rekruttere fra vores nærområde, 
herunder København 
Kim og Lasse laver høringssvar 
 

Sammen om Hellerup Skole. Materiale er vedhæftet. 

• Der var rigtig gode drøftelser på det seneste udvidede bestyrelsesmøde. Eleverne var med 
til at give en øjenåbner til de voksne. Ministeriet har presset på med mere digitalisering i 
mange år – eleverne peger på at for meget af skoledagen er digital. Eleverne peger på klare 
linjer for mobiler – det er ikke nødvendigvis et problem (for alle), hvis eleverne bliver bedt 
om at aflevere i hele skoledagen. Nogle elever pegede også på at familierne kunne være 
lidt mindre på digitale medier. 

• Tilgangen på skolen vil sandsynligvis blive, at skoletiden skal være mobilfri, bortset fra hvis 
mobilen skal bruges i undervisningen/ til en pædagogisk aktivitet. Samtidig arbejdes der på 
at lærerne skal hjælpe eleverne med at frikvartererne får større kvalitet, hvor man er 
prioriterer fællesskabet. 

• Der blev peget på i højere grad at styre, hvilke internetsider, der skal være åbne/lukkede. 

• Der er voldsomt politisk opmærksomhed op hele det digitale område. 

• Mistrivslen blandt nogle elever er nok mere begrundet i skolelukninger end i teknologi. 

• På He arbejder vi til stadighed omkring at understøtte dialogen og fællesskabet blandt 
eleverne og at arbejde med endnu mere variation af undervisningen. 

• I forhold til klubben skal der laves nogle klare regler, ledelsen tænker ikke umiddelbart et 
forbud, men at pædagogerne bliver bedst muligt klædt på til at kunne guide klubeleverne. 

 
Forældremøder ved skolestart 23 

• Fokuspunkter: Skærme/digitale medier.  
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Dér, hvor man er forælder, tager man mødet- resten skal fordeles blandt bestyrelsen. Det 
vil primært være på årgangsforældremøder – Lasse vil forsøge at deltage ved så mange 
møder, som muligt. 

Evt.  

 

Punkter til næste møde 

• For sent ind møde for elever 

 

 


